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PÜNKÖSDVASÁRNAP                                C év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 2,1-11 Róm 8,8-17 – Jn 20,19-23 

Jézus megjelenik az apostoloknak 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek!  
Kevésszer hallunk ilyen vigasztaló üzenetet: „Az Úr Lelke betölti a földkerekséget!” Ez azt 
jelenti, hogy az Úr Lelke lakást vesz bennünk! Nem lehet átutalni ezt az igazságot a teremtett 
világ mindennapjaira! A teremtett világ nagyon szép. Különösen ez a májusi világ gyönyörű 
szép, szinte fénylik az Isten hatalma!  
 

Az isteni Lélek általunk van jelen ebben a szép világban! 

 

Fűben, fában felfedezhetjük Istent. A kérdés azon dől el, hogy Isten formálja, alakítja-e a mi 

életünket? Isten formálja, alakítja-e a mi emberi kapcsolatainkat? A mai reggelen ezután 
kérdezősködjünk:  
 

Az isteni gondolatok érvényesülnek-e a mi egyéni életünkben?  
Összetartozunk-e az Istennel igazán?  
Tápláljuk-e egymásban az életet?  

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! 
Jézus azt ígéri az apostoloknak, hogy majd elküldi az igazság Lelkét, a Vigasztalót! Mi itt 
Magyarországon a kiürülő templomokban még összejövünk imádkozni. Németországban 
jelen pillanatban áruba bocsátanak több ezer templomot, kiárusítják, nincs szükség rájuk. 
Lehet, hogy Magyarország is elérkezik ide? Ezek miatt és egyéb jelenségek miatt a piszkos 
kezű, hamis lelkű emberek Európájában igen nagy szükségünk van Isten igazságára és a 
Lélek vigasztalására! A Szentatya erről beszélt. Elsősorban a jólétben élőkhöz szólt, akik 
elég messze kerültek Istentől, akiknek a pihenés fontosabb az imádságnál, a privát program 
fontosabb a lelki együttléteknél.  
 

Isten terve elindul pünkösdkor! 
Mi itt Európában igen rászorulunk a vigasztalásra! A jövőnk forog kockán! Ezért elsősorban 
pünkösd ünnepének központi üzenetére figyeljünk:  
 

Isten terve elindul világmegváltó, embermentő útjára! 
 

Lehet, hogy 2000 évvel ezelőtt sokkal fogékonyabbak voltak az emberek arra, hogy az ember 
élete megmentendő, megváltásra szorul! Bennünket, embereket elsősorban egymástól kell 
megmenteni! Nekünk arra kell gondolni:  
 

miképpen tartozunk össze és mit jelentünk egymásnak,  
mert valahol itt veszítettük el az irányt!  
Isten világmegváltó, embermentő tervéről van szó! 
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Pünkösd a küldetés ünnepe! 
Miért lett Jézus emberré? Pünkösd a karácsony és a húsvét beteljesítője! Karácsonykor a 
gyermek Jézussal találkoznak. Húsvétkor a feltámadt Jézussal találkoznak. Pünkösd a 
küldetés ünnepe! Az apostolok találkoztak a feltámadt Jézussal, átélték pünkösd élményét, ők 
arról beszélnek: 
 

Mi nem hallgathatunk arról, amit láttunk és hallottunk! 

A küldetés azok útja, akik hallották Jézus tanítását, 
ezt a tanítást elfogadták és ez átalakította az életüket! 

  

Jézus ezért lett emberré, - erre is utaltam a szentmise bevezetőjében, - hogy megújítod a föld 
színét, megújítod a lelkeket! A világ arculatának megváltoztatása a lelkek megváltozásától, 
újjászületésétől függ! 

A világ arculata a mi lelkünkben formálódik! 

Olyan a világ, amilyen a lelkünk! 

 

Az ember test és lélek egysége! 
Nem véletlenül emlegetik oly sokat az erkölcsöt ebben a hitetlen világban, amely világ már 
régen nem figyel Istenre. Erkölcsöt emlegetnek. Erkölcs a lélek birodalma. Az embernek lelke 
van, függetlenül attól, hogy van-e Istene, vagy nincs. Az embernek lelke van, amely lélek, 
érző, isteni lélek. Isten ajándéka az élet, de a lelkünk egészen sajátosan, Isten az ő Lelkéből ad 
nekünk. A görög filozófia elválasztja a testet és a lelket, hogy jobban tudja értelmezni. Nem 
elválasztható a lélek a testtől, a test a lélektől. Az ember testes-lelkes lény. Nincs ilyen, hogy 

az ember testében rossz, lelkében meg jó. Nincs ilyen, mert az ember test és lélek egysége. 
 

Belülről, a Lélek által irányított emberek legyünk! 
Isten ajándéka az élet. Egészen sajátosan Isten az ő Lelkéből ad nekünk. Amikor Isten tervén 
gondolkodunk, akkor nagyon komolyan azzal a kérdéssel foglalkozzunk, hogy mi belülről 
irányított emberek vagyunk, vagy a külvilág uralkodik rajtunk?  
 

Belülről irányított emberekként  
hitünk szerint, értékek szerint  
formáljuk és alakítjuk az életünket,  
vagy kiszolgáltatottjai vagyunk a külső világnak?  

 

A világ megváltoztatása, átalakítása 

csak belülről, a Lélek által irányított  emberek által lehetséges! 

 

A miniszterelnök Úr a jáki templom felújításakor arról beszélt, hogy nekünk már nincs időnk 
se imádkozni, se dolgozni. Az a templom a bencés hagyományok szellemiségében épült: 
„Imádkozzál és dolgozzál.” Nincs időnk rá. Imádkozni már nem, talán már nem is tudunk. 
Fölösleges is, dolgozni meg nem akarunk. Ilyen egyszerű. Közben új világot szeretnénk. 
 

Isten azért lett értünk emberré, 
mert isteni életében akar bennünket részesíteni! 

Isteni igazságok nélkül az ember egyszerűen elveszíti az arcát! 

 

Az isteni terv! 
Jézus azért lett emberré, hogy elhozza az Isten világát! Amikor Jézus fellép, azt mondja:  
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„Az Úr Lelke rajtam!  

Azért jöttem, hogy örömhírt vigyek a szegényeknek,  
szabadulást a foglyoknak!  
Hirdessem az Úr kegyelmi esztendejét!”  
Hirdessem Isten megmentő tervét!  

 

Pünkösd ennek az isteni tervnek az elindulása! 

Ha az ember emberhez méltón akar élni,  
akkor kell, hogy legyen Istene! 

Tudomásul kell venni,  
hogy egymással testvéri közösséget kell kialakítani! 

Ez az isteni terv! Nincs más! 

 

Az isteni terv az Ószövetségben 
Pünkösd ünnepén ezt vizsgáljuk: Mit jelent nekünk ez az isteni terv? Vissza tudunk-e találni 
Istenhez? Megtaláljuk-e egymást? Ez az isteni terv az Ószövetségben úgy bontakozik, hogy 
Isten kimenti őket a fogságból. Pünkösd ünnepe ennek a szerződéskötésnek a megjelenítése, 
amikor Isten a Sínai hegyen a zsidókkal szövetséget köt és kifejezi azt, hogy értük van! Nem 
engedi, hogy elpusztuljanak, megmenti őket! 
 

Az isteni terv az Újszövetségben 
Az Újszövetségben pünkösd napja húsvét után az 50. nap, a 7x7=49+1=50. A hetes szent 
szám, a 7x7 még szentebb szám. 50. nap a jubileum. Pünkösd az Újszövetség kötését jelenti.  

 

Isten velünk van! 

Jézus tanításában megismerjük Isten igazságát! 

Jézus példájából megismerjük az ember útját! 

Isten ebben az isteni világban akar részesíteni bennünket! 

Ebbe akar bevonni bennünket! 

 

Különben ez a mi földi életünk nagyon kérdőjeles lesz, mert Isten nélkül embertelenek 
leszünk. Egymás nélkül magányossá válunk. Akkor is igaz ez, ha emberek egymással ilyen-

olyan módon összetartoznak. Borzasztó hallani azt, ahogy emberek összetartoznak ma 
Európában. Semmi közük egymáshoz. Érdekkapcsolatok, párkapcsolatok. Semmit se 
jelentenek egymásnak. Addig tartoznak össze, amíg mindegyikük javára van, aztán vége. 
 

Ez az isteni terv! 
Isteni tervről van szó! Az Isten Lelkét tudatosítsuk magukban, mert bennünk van, megkaptuk! 
Nem attól függ, hogy én elfogadom, vagy nem fogadom el. Isten Lelke éltet bennünket! A 
kérdés az, tudatosítjuk-e magunkban, hogy mire szólít fel ez a bennünk sóhajtozó Lélek, 
amely Léleknek már nincs levegője, elvettük tőle.  
 

Amikor megkeresztelkedtünk,  
akkor a Lelket, a Szent Lelket kaptuk,  

mint legfőbb nevelőnket, 
aki megtanít az igazságra!  
Az igazság az Isten! 
Az igazság az Isten akarata!  
Nincs más igazság!  
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A vigasztalás, amit egymásnak jelentünk,  
mert Isten, aki szövetséget köt velünk, azt akarja,  
hogy egymással is összetartozzunk,  
egymással is közösséget alkossunk!  

 

Egyedül ez az ember vigasztalása, 
különben vigasztalan az emberi sors! 

 

Ez a mai ünnep központi üzenete! 
Gondolkodjunk el ezen mindannyian.  

Különösképpen arra figyeljünk, hogy a világ a mi lelkünk képe! 
Olyan a világ, amilyen a lelkünk!  
Nagy baj van a lelkünkkel,  
mert a világ, amivel mindenkinek annyi gondja-baja van,  

a lenyomatát a lelkünkben hordozza!  
 

Aki részt akar venni Isten tervében, aki Isten elgondolása szerinti emberi életet akar élni, 
annak ezt komolyan kell venni. Akik ezzel nem foglalkoznak, azoknak a mindennapjai 

megkeserítik az életünket. Azoknak a mindennapjai igen sokszor tönkre teszik az életünket.  
 

Ez a mi felelősségünk is, mert pünkösd a küldetés ünnepe! 

Ha nem tudjuk az emberekkel megismertetni ezt a csodálatos lehetőséget, 
akkor Isten se tud segíteni a világon és rajtunk! 

 

Ma különösen imádkozzunk azért, hogy ha még lehet, akkor ne jusson ez az európai 
civilizáció és kultúra a görög civilizáció, a római civilizáció sorsára. Egyébként a jelei a 
süllyedő görög és római világ jeleit mutatják.  
 

De az Isten jó! 

Ha talál még embereket, akik tudnak ünnepelni, 
akik tudnak imádkozni, akik képesek Istenhez kötni az életüket, 
még ilyen háromnapos ünnepeket is, amik a pogányság ünnepei lettek, 

akkor ők talán megmenthetik a világot! 

 

Mi a mai szentmisét többek között ezekre gondolva szeretnénk felajánlani 
a világ javára! 

 

+  A M E N  + 

 

 

 


